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                                                                                                                              Dnia 19.12.2024 r. 

 

Rada Gminy Białośliwie 

Radni 

Protokół IX.2024 

IX Sesja w dniu 18 grudnia 2024 

Miejsce posiedzenia: Urzędzie Gminy w Białośliwiu, ul. Ks. Kordeckiego 1, sala nr 18 

Obrady rozpoczęto 18 grudnia 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 18:38 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Janusz Betański 

2. Krystyna Brągiel 

3. Mirosław Burzyński 

4. Tomasz Furman 

5. Mateusz Kabatek 

6. Maria Kozak 

7. Teresa Rożniatowska-Gwizdowska 

8. Agnieszka Rybak 

9. Rafał Ryś 

10. Krzysztof Sonnenberg 

11. Piotr Strojek 

12. Joanna Suska 

13. Rafał Szweda 

14. Dawid Tatera 

15. Ryszard Wolny 

Radny Pan Rafał Ryś obecny na sesji od godziny 15:10 

 1. Otwarcie posiedzenia. 
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IX sesję Rady Gminy Białośliwie otworzył i przewodniczył temu posiedzeniu Przewodniczący Pan 

Dawid Tatera. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, na 15-stu ustawowego składu  

w związku z tym posiedzenie jest prawomocne. 

Następnie Przewodniczący powitał wszystkich obecnych: radnych, Wójta oraz pozostałe osoby 

uczestniczące w posiedzeniu.  

Po czym poinformował, że obrady Rady Gminy Białośliwie są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania danych osób 

uczestniczących w obradach jest zamieszczona na drzwiach sali obrad.   

W związku z tym zaznaczył, że każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady 

Gminy Białośliwie powinna zapoznać się z treścią tej informacji.  

Ponadto poprosił o zachowanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych podczas 

wypowiedzi i prezentacji. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

 3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował, że porządek obrad został Państwu Radnym doręczony  

w aplikacji e Sesja oraz podany do wiadomości na stronie BIP gminy oraz na tablicach ogłoszeń 

na terenie gminy.   

Zapytał czy ktoś z Pań, Panów Radnych chce złożyć wniosek o uzupełnienie lub zmianę  

w porządku obrad? Nikt nie złożył wniosku o zmianę porządku obrad.  

Odczytał porządek obrad IX sesji Rady Gminy Białośliwie. 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu VIII sesji. 
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5. Powołanie sekretarza obrad. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 r. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na lata 

2024-2030. 

9. Uchwała w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot wydatków zamieszczonych 

w budżecie gminy na 2024 rok, które nie wygasają z upływem roku budżetowego. 

10. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2025-2030. 

11. Uchwała w sprawie budżetu Gminy Białośliwie na rok 2025. 

12. Uchwała w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Białośliwie na lata 2024-2034. 

13. Uchwała w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy 

Białośliwie na lata 2025 – 2027". 

14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania  

uchwał Rady. 

15. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

16. Wolne głosy i informacje. 

17. Zakończenie obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołu VIII sesji. 

 Przewodniczący poprosił sekretarza obrad VIII Sesji Radnego Panią Teresę  

Rożniatowską - Gwizdowską o przedstawienie wniosku w sprawie protokołu VIII sesji. Zapoznała 

się z protokołem sesji. Stwierdziła, że odzwierciedla on przebieg sesji i zarekomendowała o jego 

przyjęcie bez odczytania. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu VIII sesji. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Ryś, Ryszard Wolny 

 Protokół z VIII sesji został przyjęty jednogłośnie. 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

Przewodniczący poinformował, że zgodnie z przyjętą zasadą funkcję sekretarza obrad dzisiejszej 

sesji pełni radny Pani Agnieszka Rybak. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

Brak chętnych do zabrania głosu. 

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Białośliwie na 2024 r. 

 Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 11.12.2024 r. Poprosił Panią Skarbnik o omówienie proponowanych zmian. Następnie 

poprosił Przewodniczących poszczególnych komisji o przedstawienie wypracowanych opinii: 

Komisja Inicjatyw Planowania i Finansów Wiceprzewodniczący Pan Mateusz Kabatek. Każdy 

punkt po stronie zmniejszeń jak i wydatków został wnikliwie przeanalizowany. Cieszą na pewno 

wyższe wpływy z podatków. Naturalną rzeczą są przeniesienia na rok 2025. Cieszą również 

dodatkowe wpływy w GOPS i dla oświaty.  Wszystkie punkty były dla radnych zrozumiałe i nie 

wymagały dodatkowych wyjaśnień. Komisja jednogłośnie wydała opinię pozytywną dot. tych 

zmian.  
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Komisja Rewizyjna Przewodnicząca Pani Krystyna Brągiel. Po wnikliwej analizie na dzisiejszej 

komisji materiałów sesyjnych WPF i zmiany budżetowych na rok 2024 komisja wydaje opinię 

pozytywną.  

Komisja Spraw Społecznych i Gospodarczych Przewodnicząca Pani Maria Kozak. Komisja 

obradowała na wspólnym posiedzeniu komisji stałych w dn. 20.11.2024 r, 11.12.2024 r. oraz 

18.12.2024 r. Opinia dot. budżetu na rok 2024 i WPF jest pozytywna. Komisja miała szereg uwag 

i zapytań. Wszystkie wątpliwości zostały skrupulatnie wyjaśnione i pozytywnie zaopiniowane 

przez komisję.  

Więcej głosów nie było.  

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Białośliwie na 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Maria Kozak, Rafał Ryś 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

 Uchwała Nr IX.46.2024 w sprawie zmiany budżetu Gminy Białośliwie na 2024 r.  

została podjęta.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na lata 

2024-2030. 

 Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 11.12.24. Następnie poprosił Panią Skarbnik o omówienie proponowanych zmian. Zmiany 

zostały omówione. Powiedział, że opinia w sprawie tej uchwały została przedstawiona  

w poprzednim punkcie. Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na lata 

2024-2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, 

Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Maria Kozak, Rafał Ryś 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

Uchwała Nr IX.47.2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie 

na lata 2024-2030 została podjęta. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
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9. Uchwała w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot wydatków zamieszczonych 

w budżecie gminy na 2024 rok, które nie wygasają z upływem roku budżetowego. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 11.12.24 r. i na połączonym posiedzeniu komisji w dniu dzisiejszym.  Następnie poprosił 

Panią Skarbnik o omówienie proponowanych zmian. Zmiany zostały omówione. Nie było 

chętnych do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot wydatków zamieszczonych 

w budżecie gminy na 2024 rok, które nie wygasają z upływem roku budżetowego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Janusz Betański, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa 

Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna 

Suska, Rafał Szweda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Krystyna Brągiel, Rafał Ryś, Dawid Tatera 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

  Uchwała Nr IX.48.2024 w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot wydatków 

zamieszczonych w budżecie gminy na 2024 rok, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

została podjęta. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
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10. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2025-2030. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na lata 

2025-2030 zgodnie z art. 230 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r, o finansach publicznych 

przedstawiony Zarządzeniem Wójta Gminy Białośliwie Nr 126.2024 z dnia 14 listopada 2024 r. 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu  celem zaopiniowania oraz organowi stanowiącemu 

– Radzie Gminy. 

Projekt uchwały otrzymali radni drogą elektroniczną w aplikacji e Sesja  w dniu 14 listopada 2024 

r. Projekt był przedstawiony były obrady wspólnego posiedzenia Komisji w dniu 20 listopada 2024 

r., 25 listopada 2024 r. i 11 grudnia 2024 r. Ponadto informuję, że Skład Orzekający Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Poznaniu Uchwałą Nr SO-14/0957/28/2024 z dnia 22 listopada 2024 r. 

wyraził opinię pozytywną. 

Opinia została radnym przedłożona do wiadomości w aplikacji e Sesja. 

Następnie odczytał Opinię RIO. 

Poprosił Przewodniczących poszczególnych komisji o przedstawienie wypracowanych opinii: 

Komisja Inicjatyw Planowania i Finansów Wiceprzewodniczący Pan Mateusz Kabatek. 

Proponowany budżet na 2025 r. zawierał w opinii członków KIPiF pozycje, na których można było 

dokonać zmniejszeń, a co za tym idzie oszczędności, które można spożytkować na inne cele. Radni 

przygotowali protokół z proponowanymi zmianami budżetowymi, które zawierały zmniejszenia 

wydatków na kwotę 159.000 zł. oraz zwiększenia i przeniesienia pokrywające się  

z oszczędnościami. Wszystkie zgłoszone uwagi zostały zawarte w zmienionym projekcie budżetu 

poprzez autopoprawki, które będą w kolejnych punktach zawarte. Radni w tym punkcie obradowali 

jeszcze i przeanalizowali opinię RIO.  Opinia była pozytywna, zaś RIO nie zgłosiło zastrzeżeń do 

konstrukcji budżetu oraz WPF. Wobec powyższego opinia jest pozytywna na temat projektu 

budżetu na 2025 r. i WPF na lata 2025-2030.  

Opinia całościowa stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
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Komisja Rewizyjna Przewodnicząca Pani Krystyna Brągiel w skrócie przybliżyła projekt budżetu. 

Analizowany projekt budżetu Gminy Białośliwie wraz z zapisami w WPF merytorycznie  

i rzeczowo nie budzi obaw i zagrożeń w funkcjonowaniu jednostki samorządowej. Reasumując – 

Komisja Rewizyjna  pozytywnie opiniuje przedłożony przez Wójta Gminy Białośliwie projekt 

Budżetu Gminy na rok 2025.  

Opinia całościowa stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

Komisja Spraw Społecznych i Gospodarczych Przewodnicząca Pani Maria Kozak. Opinia dot. 

budżetu na 2025 r. i WPF na lata 2025-2030 jest pozytywna. Po otrzymaniu projektu budżetu  

i WPF KSSiG 27 listopada br. opracowała wnioski do budżetu na 2025 r. Po czym wnioski zostały 

omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych w dniu 11 grudnia br. Wszystkie uwagi  

i wnioski komisji zostały omówione na wspólnym posiedzeniu, zaakceptowane, przegłosowane 

jako zmiany do budżetu Gminy na rok 2025.  

W związku z powyższym KSSiG wydaje opinię pozytywną, która stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu.  

Radny Mateusz Kabatek odniósł się do budżetu Gminy. Budżet na przyszły rok jest wyższy co 

bardzo cieszy. Jednak w projekcie pierwotnym brakowało inwestycji, brakowało dokumentacji na 

przyszłe zadania, brakowało projektów. Rekomendowali te zmiany, udało się je zmienić  

i wprowadzono je. Ma nadzieję , że radni myślą podobnie, iż te inwestycje są kluczowe.  

Nie było chętnych do zabrania głosu. Głosowanie autopoprawek:  

 Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie w sprawie: Przebudowa dróg 

gminnych na terenie Gminy Białośliwie – w związku z przesunięciem realizacji zadania z roku 

2024 na rok 2025 zmniejsza się limit wydatków w 2024 r. o 2.321.505,19 zł i zwiększa się limit 

wydatków w 2025 r. o 2.321.505,19 zł, który po zmianach wynosi 5.790.540,47 zł. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dawid Tatera 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

Autopoprawka została przyjęta 

 Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie w sprawie: Przebudowa dróg 

położonych na działkach nr 90/4, 250, 247/1 w m. Nieżychowo wraz z przebudową sieci 

wodociągowej – w związku z wydłużeniem rzeczowej realizacji zadania do 2025 r. wprowadza się 

przedsięwzięcie, ustalając okres realizacji od 2021 r. do 2025 r., łączne nakłady finansowe stanowią 

kwotę 2.636.409,97 zł, z tego: limit wydatków w 2025 r. 2.492.578,97 zł oraz limit zobowiązań 

wynosi 747.753,02 zł. Celem przedsięwzięcia jest poprawa dostępności komunikacyjnej  

i standardu użytkowania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dawid Tatera 
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NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

Autopoprawka została przyjęta 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie w sprawie: Przebudowa ul. 

Braniewicza w Białośliwiu – w związku z wydłużeniem okresu realizacji zadania do 2025 r. 

wprowadza się przedsięwzięcie, ustalając okres realizacji od 2023 r. do 2025 r., łączne nakłady 

finansowe stanowią kwotę 23.033,30 zł, z tego: limit wydatków w 2025 r. 12.000 zł oraz limit 

zobowiązań wynosi 12.000 zł. Limit wydatków w 2025 r. obejmuje badania geotechniczne  

i opracowanie mapy do celów projektowych. Celem przedsięwzięcia jest poprawa dostępności 

komunikacyjnej i standardu użytkowania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

Autopoprawka została przyjęta 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie w sprawie: Przebudowa drogi gminnej 

nr 129652P w Białośliwiu – w związku z wydłużeniem okresu realizacji zadania do 2025 r. 

wprowadza się przedsięwzięcie, ustalając okres realizacji od 2024 r. do 2025 r., łączne nakłady 

finansowe stanowią kwotę 9.450 zł, z tego: limit wydatków w 2025 r. 6.000 zł oraz limit 

zobowiązań wynosi 6.000 zł. Limit wydatków w 2025 r. obejmuje wykonanie badań 
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geotechnicznych oraz opracowanie mapy do celów projektowych. Celem przedsięwzięcia jest 

poprawa dostępności komunikacyjnej i standardu użytkowania (ulica Podgórna odcinek od 

przejazdu kolejowego do złomu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

 Autopoprawka została przyjęta 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie w sprawie: Przebudowa ul. Sportowej 

w Białośliwiu – w związku z wydłużeniem okresu realizacji zadania do 2025 r. wprowadza się 

przedsięwzięcie, ustalając okres realizacji od 2024 r. do 2025 r., łączne nakłady finansowe stanowią 

kwotę 12.500 zł, z tego: limit wydatków w 2025 r. 8.000 zł oraz limit zobowiązań wynosi 8.000 

zł. Limit wydatków w 2025 r. obejmuje wykonanie badań geotechnicznych oraz rozgraniczenie 

działek. Celem przedsięwzięcia jest poprawa dostępności komunikacyjnej i standardu 

użytkowania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

Autopoprawka została przyjęta 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie w sprawie: Modernizacja kompleksu 

sportowego „Moje boisko – Orlik 2012” wraz z budową skatepark’u w Białośliwiu – wprowadza 

się nowe przedsięwzięcie, ustalając okres realizacji od 2024 r. do 2026 r., łączne nakłady finansowe 

stanowią kwotę 1.999.765,02 zł, z tego: limit wydatków w 2025 r. 1.025.000 zł, limit wydatków w 

2026 r. 950.000 zł oraz limit zobowiązań wynosi 1.975.000 zł. Limit wydatków w latach  

2025-2026 obejmuje rzeczową realizację zadania. Zadanie dofinansowane w kwocie 987.500 zł ze 

środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej w ramach Programu modernizacji kompleksów 

sportowych „Moje Boisko – Orlik 2012” – Edycja 2024 (z tego: w 2025 r. – 512.500 zł, w 2026 r. 

– 475.000 zł). Celem przedsięwzięcia jest poprawa stanu technicznego wybudowanych 

ogólnodostępnych kompleksów sportowo-rekreacyjnych sprzyjających rozwojowi aktywności 

fizycznej dzieci i młodzieży. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Janusz Betański, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka 

Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman 

NIEOBECNI (1) 
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Ryszard Wolny 

Autopoprawka została przyjęta 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zwiększenie dochodów ogółem o kwotę 5.257.560,19 zł, zwiększenie przychodów ogółem o kwotę 

1.037.173,73 zł oraz zwiększenie wydatków ogółem o kwotę 6.294.733,92 zł (załącznik nr 1 do 

WPF) 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

Autopoprawka została przyjęta.  

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2025-2030 wraz  przyjętymi i przegłosowanymi poprawkami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

Uchwała Nr IX.49.2024 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białośliwie na lata 2025-2030 wraz  przyjętymi i przegłosowanymi poprawkami  została podjęta 

jednogłośnie.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

11. Uchwała w sprawie budżetu Gminy Białośliwie na rok 2025. 

Przewodniczący oznajmił, że zgodnie z art. 238 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 

publicznych: 

Zarząd jednostki samorządu terytorialnego sporządza i przedkłada projekt uchwały budżetowej: 

1)organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego, 

2)regionalnej izbie obrachunkowej - celem zaopiniowania 

- do dnia 15 listopada roku poprzedzającego rok budżetowy. 

2. Wraz z projektem uchwały budżetowej zarząd jednostki samorządu terytorialnego przedkłada 

organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego i Regionalnej Izbie Obrachunkowej: 

1)uzasadnienie do projektu uchwały budżetowej; 

2)inne materiały określone w uchwale, o której mowa w art. 234. 

3. Opinię regionalnej izby obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej zarząd jednostki 

samorządu terytorialnego jest obowiązany przedstawić, przed uchwaleniem budżetu, organowi 

stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego. 

Projekt uchwały w sprawie budżetu gminy Białośliwie na rok 2024 został   przedstawiony Radzie 

Gminy Białośliwie w ustawowym terminie Zarządzeniem Nr 127.2024 Wójta Gminy Białośliwie 

z dnia 14 listopada 2024 r. i przekazany do zaopiniowania Regionalnej Izbie Obrachunkowej  

w Poznaniu. 
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Projekt uchwały otrzymali radni drogą elektroniczną w aplikacji e Sesja  w dniu 14 listopada 2024 

r. Projekt był omawiany i poddany szczegółowej analizie  na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady 

w dniu 20 listopada 2024 r., 25 listopada 2024 r. i 11 grudnia 2024 r. oraz na posiedzeniu Komisji 

Inicjatyw, Planowania i Finansów w dniu 4 grudnia 2024 r. Ponadto informuję, że Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu Uchwałą Nr SO-14/0952/28/2024 z dnia 

22 listopada 2024 r. wyraził opinię pozytywną. 

Przypomniał, że tryb rozpatrywania projektu budżetu i podejmowanie uchwały budżetowej 

określony jest w §7 uchwały Rady Gminy Białośliwie Nr  XLIV/225/2010 z dnia 27 lipca 2010 r. 

w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.  

Tryb ten jest następujący: 

1) debata i przedstawienie wniosków oraz ostatecznej opinii komisji do spraw budżetu, 

2) ustosunkowanie się Wójta do wniosków, uwag komisji, 

3) dyskusja nad proponowanymi poprawkami, ich przegłosowanie, 

4) przedstawienie opinii  Regionalnej Izby Obrachunkowej 

5) przyjęcie uchwały budżetowej wraz z przyjętymi poprawkami. 

Ad 1/ Wiceprzewodniczący Pan Mateusz Kabatek przedstawi opinie komisji IPiF w sprawie 

budżetu Gminy na rok 2025. Proponowany budżet zawierał w opinii członków komisji pozycje,  

w których można było dokonać zmniejszeń. Dokonali takich oszczędności na kwotę 159.000 zł. 

Zwiększenia przeznaczono na inny cel, wszystkie uwagi zostały zawarte. Rekomendacja jest 

pozytywna.  

Ad 2/ Wójt Pan Michał Andrzejak podziękował za zaproponowane przez radnych poprawki do 

projektu budżetu. Poprawki zostały w całości zaakceptowane, więc w następnym punkcie przejdą 

do przegłosowania ich. Wartym zapamiętania i ku rozwadze wnioskiem jest to, że KIPiF zawarła 

też kolejne wnioski i rekomendacje do uwzględnienia w budżecie, aby to było zhierarchizowane 

wspólne ustalenie priorytetowo, którymi zadaniami w pierwszej kolejności powinni zająć się. 

Oczywiście w miarę możliwości i w miarę dokonywania zmian w  budżecie. 

Ad 3/  
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Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie w sprawie: W dz.600 – Transport  

i łączność, rozdz.60016 – Drogi publiczne gminne wnosi się o dokonanie zmiany poprzez 

zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych o kwotę 2.321.505,19 zł na zadanie pn. „Przebudowa 

dróg gminnych na terenie Gminy Białośliwie” w związku z przesunięciem realizacji zadania z roku 

2024 na rok 2025 (z tego: dofinansowanie inwestycji z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program 

Inwestycji Strategicznych – 2.295.060,19 zł, środki własne – 26.445 zł), w tym: - wykonanie robót 

budowlanych – 2.295.060,19 zł, - nadzór inwestorski – 26.445 zł. Jednocześnie w dz.600  

– Transport i łączność, rozdz.60016 – Drogi publiczne gminne wnosi się o dokonanie zmiany 

poprzez zwiększenie planu dochodów o kwotę 2.295.060,19 zł dofinansowania inwestycji  

z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych w związku  

z przesunięciem środków na realizację ww. zadania z roku 2024 na rok 2025 oraz wnosi się  

o dokonanie zmiany poprzez zwiększenie kwoty przychodów ze środków z lokat dokonanych  

w latach ubiegłych o 26.445 zł (§ 954). Kwota 26.445 zł nie zostanie wydatkowana w 2024 r. 

Środki te zostaną wykorzystane w 2025 r. na realizację zadania pn. „Przebudowa dróg gminnych 

na terenie Gminy Białośliwie”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dawid Tatera 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

Autopoprawka została przyjęta.  
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Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie w sprawie: W dz.600 – Transport  

i łączność, rozdz.60016 – Drogi publiczne gminne wnosi się o dokonanie zmiany poprzez 

zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych o kwotę 2.492.578,97 zł na zadanie pn. „Przebudowa 

dróg położonych na działkach nr 90/4, 250, 247/1 w m. Nieżychowo wraz z przebudową sieci 

wodociągowej” w związku z przesunięciem realizacji zadania z roku 2024 na rok 2025 (z tego: 

dofinansowanie inwestycji z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych 

– 2.450.000 zł, środki własne – 42.578,97 zł), w tym: - wykonanie robót budowlanych  

– 2.463.427,97 zł, - nadzór inwestorski w zakresie sieci wodociągowej – 18.081 zł, - nadzór 

inwestorski w zakresie robót drogowych – 7.380 zł, - nadzór archeologiczny w zakresie sieci 

wodociągowej – 3.690 zł. Jednocześnie w dz.600 – Transport i łączność, rozdz.60016 – Drogi 

publiczne gminne wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zwiększenie planu dochodów o kwotę 

2.450.000 zł dofinansowania inwestycji z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych w związku z przesunięciem środków na realizację ww. zadania z roku 2024 na rok 

2025 oraz wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zwiększenie kwoty przychodów ze środków  

z lokat dokonanych w latach ubiegłych o 42.578,97 zł (§ 954). Kwota 42.578,97 zł nie zostanie 

wydatkowana w 2024 r. Środki te zostaną wykorzystane w 2025 r. na realizację zadania pn. 

„Przebudowa dróg położonych na działkach nr 90/4, 250, 247/1 w m. Nieżychowo wraz  

z przebudową sieci wodociągowej”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dawid Tatera 

NIEOBECNI (1) 
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Ryszard Wolny 

 Autopoprawka została przyjęta.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie w sprawie: W dz.926 – Kultura 

fizyczna, rozdz.92695 – Pozostała działalność wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zwiększenie 

planu wydatków inwestycyjnych o kwotę 1.025.000 zł na zadanie pn. „Modernizacja kompleksu 

sportowego „Moje Boisko – Orlik 2012” wraz z budową skatepark’u w Białośliwiu” w związku  

z zakwalifikowaniem zadania do dofinansowania (z tego: dofinansowanie inwestycji ze środków 

Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej – 512.500 zł, środki z nagrody w konkursie „Rosnąca 

Odporność” ze środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 – 237.173,73 zł, środki własne  

– 275.326,27 zł). Jednocześnie w dz.926 – Kultura fizyczna, rozdz.92695 – Pozostała działalność 

wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zwiększenie planu dochodów o kwotę 512.500 zł 

dofinansowania inwestycji ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej w ramach Programu 

modernizacji kompleksów sportowych „Moje Boisko – Orlik 2012” – Edycja 2024 oraz wnosi się 

o dokonanie zmiany poprzez zwiększenie kwoty przychodów z niewykorzystanych środków  

z nagrody w konkursie „Rosnąca Odporność” ze środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 

o 237.173,73 zł (§ 905) i zwiększenie kwoty przychodów ze środków z lokat dokonanych w latach 

ubiegłych o 275.326,27 zł (§ 954). Kwota 512.500 zł nie zostanie wydatkowana w 2024 r. Środki 

te zostaną wykorzystane w 2025 r. na realizację zadania pn. „Modernizacja kompleksu sportowego 

„Moje Boisko – Orlik 2012” wraz z budową skatepark’u w Białośliwiu”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Mateusz Kabatek, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska, Dawid Tatera 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
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Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Maria Kozak, 

Agnieszka Rybak, Rafał Szweda 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

Autopoprawka nie  została przyjęta.  

Radny Rafał Ryś poprosił o wyjaśnienie dlaczego jest taki wynik głosowania. Jest to niezrozumiałe 

lub są być może jakieś wątpliwości. Dlaczego trzeba głosować za całą kwotą, za całym zadaniem 

oraz przekazanie  społeczeństwu co zamierzają zrobić. Poprosił Wójta, aby zobrazował przedstawił 

mieszkańcom punkt widzenia.  

Wójt Pan Michał Andrzejak powiedział, że gmina otrzymała dofinansowanie w formie 50% wkład 

własny, 50 % dofinansowanie na zadanie związane z modernizacją Orlika i budową skatepark’u. 

Zapisy umowy o dofinansowanie, którą otrzymali z Ministerstwa Sportu wyglądają w ten sposób, 

żeby cokolwiek zmniejszyć czy zmienić zakres to pierwszym etapem jest podpisanie umowy  

o dofinansowanie. Tą umowę trzeba podpisać do 8 stycznia 2025 r. Dlatego w formie autopoprawki 

było zabezpieczenie środków, bo jest to wymagane, żeby podpisać w ogóle umowę. Natomiast 

 o ostatecznym kształcie, zmianie zakresu, rezygnacji mogliby decydować dopiero po podpisaniu 

tej umowy. Potrzebna jest po to, żeby tych środków nie stracić i podjąć późniejszą decyzję odnośnie 

dokładnego zakresu w jakim ta inwestycja ma pójść.  

Radny Pan Rafał Ryś oznajmił, że nie można zrobić reasumpcji głosowania( opinia prawnika). Ma 

pytanie czy jeśli wszyscy radni wyraziliby zgodę czy można przeprowadzić takie głosowanie. Jeśli 

nie zabezpieczą tych środków i nie podpiszą umowy wstępnej oraz nie zrobią kolejnej sesji, nie 

poprawią swojego błędu to inwestycja przepadnie. Okaże się, że stracą 1 mln zł i niestety Orlik nie 

zostanie wyremontowany. Zapytał czy ktoś z radnych pomylił się, źle zagłosował? Pomyłka jest 

rzeczą ludzką.  

Przewodniczący dodał, że przed chwilą głosowali WPF na lata 2025-2030 i zostało to przyjęte. 

Występuje w chwili obecnej niestety niespójność.  

Mecenas Pan Mateusz Giera znajmił., że jeśli nastąpiła pomyłka, to reasumpcja jest zasadna. 

Niestety jednoznacznie nie wynika to ze Statutu Gminy.  
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Radny Pan Rafał Ryś zapytał czy w trakcie realizacji porządku obrad można zmienić jeszcze 

porządek obrad? Chodzi o głosowanie, bo wtedy można dołożyć kolejny punkt w porządku obrad. 

Mecenas Pan Mateusz Giera odp., że zmiana porządku obrad jest możliwa w trakcie trwania sesji, 

ale w trybie przewidzianym w ustawie. Bezwzględna większością głosów ustawowego składu 

Rady Gminy, ponieważ pomylił się przy głosowaniu  

Przerwa 5 minut.  

Pisemny wniosek radnego  Pana Rafała Szwedy w sprawie reasumpcji głosowania. 

Radny Pan Rafał Szweda – wniosek formalny w sprawie reasumpcji głosowania W dz.926  

– Kultura fizyczna, rozdz.92695 – Pozostała działalność wnosi się o dokonanie zmiany poprzez 

zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych o kwotę 1.025.000 zł na zadanie pn. „Modernizacja 

kompleksu sportowego „Moje Boisko – Orlik 2012” wraz z budową skatepark’u w Białośliwiu”  

w związku z zakwalifikowaniem zadania do dofinansowania (z tego: dofinansowanie inwestycji 

ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej – 512.500 zł, środki z nagrody w konkursie 

„Rosnąca Odporność” ze środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 – 237.173,73 zł, środki 

własne – 275.326,27 zł). Jednocześnie w dz.926 – Kultura fizyczna, rozdz.92695 – Pozostała 

działalność wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zwiększenie planu dochodów o kwotę 512.500 

zł dofinansowania inwestycji ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej w ramach 

Programu modernizacji kompleksów sportowych „Moje Boisko – Orlik 2012” – Edycja 2024 oraz 

wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zwiększenie kwoty przychodów z niewykorzystanych 

środków z nagrody w konkursie „Rosnąca Odporność” ze środków Funduszu Przeciwdziałania 

COVID-19 o 237.173,73 zł (§ 905) i zwiększenie kwoty przychodów ze środków z lokat 

dokonanych w latach ubiegłych o 275.326,27 zł (§ 954). Kwota 512.500 zł nie zostanie 

wydatkowana w 2024 r. Środki te zostaną wykorzystane w 2025 r. na realizację zadania pn. 

„Modernizacja kompleksu sportowego „Moje Boisko – Orlik 2012” wraz z budową skatepark’u  

w Białośliwiu”. 

Autopoprawki powodują mieszane uczucia co do źródeł finansowania, jeśli chodzi o Program 

rosnąca odporność. Jakiś czas temu były inne informacje, aczkolwiek co do samej autopoprawki 

jest „za”. Oddając głos, niestety omyłkowo wcisnął przycisk inny niż powinien.  

Głosowano wniosek w sprawie: 
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wniosek radnego Pana Rafała Szwedy - reasumpcja głosowania autopoprawka nr 3 W dz.926  

– Kultura fizyczna, rozdz.92695 – Pozostała działalność wnosi się o dokonanie zmiany poprzez 

zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych o kwotę 1.025.000 zł na zadanie pn. „Modernizacja 

kompleksu sportowego „Moje Boisko – Orlik 2012” wraz z budową skatepark’u w Białośliwiu” w 

związku z zakwalifikowaniem zadania do dofinansowania (z tego: dofinansowanie inwestycji ze 

środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej – 512.500 zł, środki z nagrody w konkursie 

„Rosnąca Odporność” ze środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 – 237.173,73 zł, środki 

własne – 275.326,27 zł). Jednocześnie w dz.926 – Kultura fizyczna, rozdz.92695 – Pozostała 

działalność wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zwiększenie planu dochodów o kwotę 512.500 

zł dofinansowania inwestycji ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej w ramach 

Programu modernizacji kompleksów sportowych „Moje Boisko – Orlik 2012” – Edycja 2024 oraz 

wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zwiększenie kwoty przychodów z niewykorzystanych 

środków z nagrody w konkursie „Rosnąca Odporność” ze środków Funduszu Przeciwdziałania 

COVID-19 o 237.173,73 zł (§ 905) i zwiększenie kwoty przychodów ze środków z lokat 

dokonanych w latach ubiegłych o 275.326,27 zł (§ 954). Kwota 512.500 zł nie zostanie 

wydatkowana w 2024 r. Środki te zostaną wykorzystane w 2025 r. na realizację zadania pn. 

„Modernizacja kompleksu sportowego „Moje Boisko – Orlik 2012” wraz z budową skatepark’u  

w Białośliwiu”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Krystyna Brągiel, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Rafał Ryś, 

Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Janusz Betański, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Agnieszka Rybak 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 
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Pisemny wniosek radnego  Pana Rafała Szwedy w sprawie reasumpcji głosowania stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

Wniosek został przyjęty. 

 Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie w sprawie: W dz.010 – Rolnictwo  

i łowiectwo, rozdz.01044 – Infrastruktura sanitacyjna wsi wnosi się o dokonanie zmiany poprzez 

zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych o kwotę 450.649,76 zł na zadanie pn. „Modernizacja 

oczyszczalni ścieków w Białośliwiu”. Jednocześnie wnosi się o dokonanie zmiany poprzez 

zwiększenie kwoty przychodów ze środków z lokat dokonanych w latach ubiegłych o 450.649,76 

zł (§ 954). Kwota 450.649,76 zł nie zostanie wydatkowana w 2024 r. Środki te zostaną 

wykorzystane w 2025 r. na realizację zadania pn. „Modernizacja oczyszczalni ścieków  

w Białośliwiu”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

Autopoprawka została przyjęta.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie w sprawie: Po stronie wydatków wnosi 

się o przeniesienie kwoty 2.509.600 zł przeznaczonej na bieżące utrzymanie oczyszczalni ścieków 

i wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych z dz.900 – Gospodarka komunalna i ochrona 
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środowiska, rozdz.90001 – Gospodarka ściekowa i ochrona wód do dz.010 – Rolnictwo  

i łowiectwo, rozdz.01044 – Infrastruktura sanitacyjna wsi. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

 Autopoprawka została przyjęta.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie w sprawie: Po stronie wydatków wnosi 

się o przeniesienie kwoty 16.900 zł z dz.710 – Działalność usługowa, rozdz.71012 – Zadania  

z zakresu geodezji i kartografii do dz.700 – Gospodarka mieszkaniowa, rozdz.70005 – Gospodarka 

gruntami i nieruchomościami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 
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Autopoprawka została przyjęta.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie w sprawie: W dz.758 – Różne 

rozliczenia, rozdz.75818 – Rezerwy ogólne i celowe wnosi się o dokonanie zmiany poprzez 

zwiększenie planu wydatków o kwotę 5.000 zł na rezerwę ogólną na nieprzewidziane wydatki. 

Jednocześnie wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zwiększenie kwoty przychodów ze środków 

z lokat dokonanych w latach ubiegłych o 5.000 zł (§ 954). 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

Autopoprawka została przyjęta.  

 Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki zaakceptowane przez pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie po wnioskach 

przedstawionych przez Komisję IPiF w sprawie: W dz.600 – Transport i łączność, rozdz.60016  

– Drogi publiczne gminne wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zwiększenie planu wydatków  

o kwotę 62.000 zł na następujące zadania tj.: 1) Przebudowa ul. Sportowej w Białośliwiu – 8.000 

zł (badania geotechniczne i rozgraniczenie działek), 2) Przebudowa ul. Braniewicza w Białośliwiu 

– 12.000 zł (badania geotechniczne i opracowanie mapy do celów projektowych), 3) Przebudowa 

drogi gminnej nr 129652P w Białośliwiu – 6.000 zł (badania geotechniczne i opracowanie mapy 

do celów projektowych), 4) Przebudowa odcinków dróg położonych na działkach nr 38/2 oraz 98 

w Krostkowie – 5.000 zł (wznowienie/ustalenie granic i opracowanie mapy do celów 
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projektowych), 5) Przebudowa drogi gminnej nr 129619P Dębówko Nowe – Krostkowo – 16.000 

zł (opracowanie dokumentacji projektowej), 6) Przebudowa odcinka drogi Nieżychowo  

– Krostkowo – 5.000 zł (wznowienie/ustalenie granic i opracowanie mapy do celów 

projektowych), 7) Remont odcinka ul. Strzeleckiej w Białośliwiu – 10.000 zł (opracowanie 

dokumentacji projektowej). Jednocześnie wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zmniejszenie 

planu wydatków majątkowych o kwotę 62.000 zł w dz.010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdz.01043 

– Infrastruktura wodociągowa wsi, § 6050 – Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych na 

zadanie pn. „Zakup i montaż zmiękczaczy wody na stacjach uzdatniania wody”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

PRZECIW (1) 

Rafał Ryś 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

 Autopoprawka została przyjęta.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki zaakceptowane przez pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie po wnioskach 

przedstawionych przez Komisję IPiF w sprawie: W dz.600 – Transport i łączność, rozdz.60016  

– Drogi publiczne gminne wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zwiększenie planu wydatków  

o kwotę 20.000 zł z przeznaczeniem na wycinkę zakrzaczeń przy drogach gminnych. Jednocześnie 

wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zmniejszenie planu wydatków majątkowych o kwotę 5.000 

zł w dz.010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdz.01043 – Infrastruktura wodociągowa wsi, § 6050  

– 
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 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych na zadanie pn. „Zakup i montaż zmiękczaczy wody 

na stacjach uzdatniania wody” oraz zmniejszenie planu wydatków bieżących o kwotę 15.000 zł  

w dz.710 – Działalność usługowa, rozdz.71012 – Zadania z zakresu geodezji i kartografii, § 4300 

– Zakup usług pozostałych na inwentaryzację Parku Dworskiego Raczyńskich w Białośliwiu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa 

Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna 

Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

PRZECIW (1) 

Rafał Ryś 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Furman 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

 Autopoprawka została przyjęta.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki zaakceptowane przez pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie po wnioskach 

przedstawionych przez Komisję IPiF w sprawie: W dz.600 – Transport i łączność, rozdz.60020  

– Funkcjonowanie przystanków komunikacyjnych wnosi się o dokonanie zmiany poprzez 

zwiększenie planu wydatków o kwotę 8.000 zł z przeznaczeniem na zakup wiaty przystankowej 

na ul. Witosa w Białośliwiu. Jednocześnie wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zmniejszenie 

planu wydatków bieżących o kwotę 8.000 zł w dz.710 – Działalność usługowa, rozdz.71012  

– Zadania z zakresu geodezji i kartografii, § 4300 – Zakup usług pozostałych na inwentaryzację 

Parku Dworskiego Raczyńskich w Białośliwiu. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa 

Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

PRZECIW (1) 

Mirosław Burzyński 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

 Autopoprawka została przyjęta.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki zaakceptowane przez pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie po wnioskach 

przedstawionych przez Komisję IPiF w sprawie: W dz.801 – Oświata i wychowanie, rozdz.80104 

– Przedszkola wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zwiększenie planu wydatków o kwotę 27.000 

zł z przeznaczeniem na zakup wyposażenia do nowego przedszkola w Nieżychowie. Jednocześnie 

wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zmniejszenie planu wydatków bieżących o kwotę 27.000 

zł w dz.710 – Działalność usługowa, rozdz.71012 – Zadania z zakresu geodezji i kartografii,  

§ 4300 – Zakup usług pozostałych na inwentaryzację Parku Dworskiego Raczyńskich  

w Białośliwiu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

 Autopoprawka została przyjęta.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki zaakceptowane przez pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie po wnioskach 

przedstawionych przez Komisję IPiF w sprawie: W dz.853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki 

społecznej, rozdz.85395 – Pozostała działalność wnosi się o dokonanie zmiany poprzez 

zwiększenie planu wydatków o kwotę 32.000 zł z przeznaczeniem na funkcjonowanie Klubu 

Seniora. Jednocześnie wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zmniejszenie planu wydatków 

bieżących o kwotę 32.000 zł w dz.921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz.92109 

– Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby, § 2480 – Dotacja podmiotowa z budżetu dla 

samorządowej instytucji kultury, z tego na organizację Dni Białośliwia – 25.000 zł, Święto Kolejki 

Wąskotorowej - widowisko historyczne – 7.000 zł. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa 

Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

PRZECIW (1) 

Mirosław Burzyński 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 
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Autopoprawka została przyjęta.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawki zaakceptowane przez pełniącego funkcję Wójta Gminy Białośliwie po wnioskach 

przedstawionych przez Komisję IPiF w sprawie: W dz.921 – Kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego, rozdz.92109 – Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby wnosi się o dokonanie 

zmiany poprzez zwiększenie planu wydatków o kwotę 10.000 zł na dotację podmiotową dla 

instytucji kultury z przeznaczeniem na wydarzenia w sołectwach Gminy Białośliwie. Jednocześnie 

wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zmniejszenie planu wydatków bieżących o kwotę 10.000 

zł w dz.710 – Działalność usługowa, rozdz.71012 – Zadania z zakresu geodezji i kartografii,  

§ 4300 – Zakup usług pozostałych na inwentaryzację Parku Dworskiego Raczyńskich  

w Białośliwiu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

Autopoprawka została przyjęta.  

Przewodniczący przedstawił Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Radny Pan Rafał Ryś powiedział, że budżet oczywiście zgadza się. Lewa strona z prawą, wydatki 

są zbilansowane, przychody są zbilansowane, ale diabeł tkwi w szczegółach. Zabrakło mu  

w budżecie pewnych kwestii, które są latami powielane i nikt z tym nic nie robi. Środki w budżecie 

są, ale nie znalazły drogi do budżetu Gminy Białośliwie. Wskaże pokrótce, aby w przyszłości było 

to zrealizowane. Wykaz nieruchomości – lokale mieszkalne, pominął komercyjne. Gmina 
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dysponuje 14 mieszkaniami, nie zostały ujęte mieszkania, które podlegają pod szkołę. Z tych 14 

mieszkań Gmina otrzymuje niecałe 1900 zł w postaci najmu czynszu. Stawka wyliczona na dzień 

dzisiejszy za m ² to 2,39 zł. Podał przykład mieszkania nad ośrodkiem zdrowia, gdzie metraż 

wynosi prawie 85 m²czynsz 203,50 zł. Na rynku komercyjnym mieszkania komunalne to są takie, 

które są dla zaspokojenia potrzeb wszystkich mieszkańców. Gmina ma takie zadanie, że musi takie 

mieszkania mieć w posiadaniu, budować. Analizując to przez wiele lat ta stawka była 

niezmieniona. Dziwi go fakt niskiej stawki skoro wojewoda wlkp. wydaje co kwartał albo co pół 

roku rozporządzenie w sprawie metra odtworzeniowego mieszkania w woj. Stawka obecnie wynosi 

6.413,00 zł. Jest to stawka przyjęta od 1 października 2024 r. do marca 2025 r. z tych 6.413,00 zł 

Gmina powinna uzyskać 3% wartości odtworzeniowej metra. Chodzi o degradację, remonty, 

naprawy drobnych usterek. Stawka na dzień dzisiejszy powinna wynosić mówi o max stawce 16,03 

zł, a wynosi 2,39 zł. Dochody jakie wpływają do budżetu z tytułu 14 mieszkań tj. 42.000 zł,  

a Gmina chyba wydaje na utrzymanie mieszkań ponad 60.000 zł. Posiadamy zasób gminny na 

który teoretycznie nie powinniśmy tracić. Z tego zasobu powinniśmy również mieć możliwość 

budowania w przyszłości mieszkań, a jest dokładane. Są też mieszkania socjalne, które są 

obwarowane, że stawka m² nie może wynosić więcej niż 50% ustalonej kwoty za mieszkanie, lokal 

mieszkalny, komunalny. Nawet, jeśli stawka czynszu zostanie podniesiona o 10 zł to Gmina 

zyskuje 120.000 zł na samym przychodzie. Są to po prostu śmieszne ceny i nie ma pretensji do 

osób, które tam mieszkają. Ma pretensje do władz gminy, radnych trzech poprzednich kadencji. 

Nic nie zostało w tej sprawie zrobione i wymuszone na włodarzu i urealnienie tych stawek. Część 

tych mieszkań ma własne piece gazowe, gmina jeszcze pokrywała koszty napraw tych pieców. 

Powinien pokrywać je najemca, skoro nie wykonuje przeglądów tych pieców. Lekką ręką radni 

mogą dołożyć 10 zł i zyskują 120.000 zł. Można tez podnieść o 16 zł. Skarbnik i Wójt powinni 

dbać o takie sprawy.  

Następny temat: przez te wszystkie sesje nie pojawiły się uchwały z przesunięciem środków na 

pokrycie zobowiązań z wynagrodzeń w Gminie. Środki, które powinny być zaoszczędzone 

(powitał Panią Ilonę Zwierzykowską i Pana Krzysztofa Rutkowskiego obecnych na sesji). Pani 

Wójt zrezygnowała i uważa, że powinno być zaoszczędzone na tej rezygnacji około 100.000 zł. 

Pani Wice Wójt odeszła też z innej odprawy i jest zaoszczędzone 30.000 zł. Druga kwestia obecny 

Wójt bierze tylko 1.000 zł  z wynagrodzenia Wice Wójta, czyli na plus około 60.000 zł. Pojawiają 

się też środki w budżecie, jeśli któryś z pracowników choruje więcej niż 33 dni. Zapytał gdzie są 
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te wszystkie środki? Jedynymi pewnymi składnikami w wynagrodzeniu jest podstawa 

wynagrodzenia i wysługa lat. Mogą być również związane kwestie z chorobą, z dodatkiem za 

chorobę. Wszystkie pozostałe dodatki są dodatkami fakultatywnymi. W związku z tym nasuwa się 

pytanie, gdzie są te pieniądze, około 200.000 zł?  

Skarbnik Pani Danuta Polachowska wyjaśniła, że jeżeli chodzi o środki zabezpieczone na 

wynagrodzenia osobowe pracowników urzędu, to część tych środków faktycznie została 

wykorzystana. Trzeba było wypłacić odprawę dla byłej Pani Wójt, która była niezaplanowana  

w budżecie. Było to właśnie z tych zaoszczędzonych środków z tytułu wynagrodzenia. Trzeba było 

również wypłacić ekwiwalent za niewykorzystany urlop wypoczynkowy dla Pani Wójt. Pozostałe 

środki znajdują się w budżecie gminy, one nie przepadną. Będą przeznaczone do wykorzystania  

w 2025 roku, gdy będą przyjmowane wolne środki.  

Radny Pan Rafał Ryś zrozumiał, że odprawa Pani Wójt pochłonęła całe zabezpieczone środki 

finansowe na wypłatę do końcu roku? Te środki również trafiają do jednego worka jak premie, bo 

akurat tymi środkami dysponuje Wójt. Wspomniał o nagrodach w urzędzie gminy, bo według  

niego nagrody są dla tych co na nie zasłużyli. Zapytał jakiej wielkości narody są w urzędzie?  

Skarbnik odp., że średnio około 2 - 2,5 tyś zł. Nie powie dokładnie, bo nie chce rzucać kwotami. 

Radny zapytał czy prawdą jest to, że nagrody mogą być w przedziale bliżej 18 – 20 tyś zł. Czy 

takie nagrody również się pojawiły?  

Skarbnik nie przypomina sobie, żeby ktokolwiek dostał nagrodę w takiej wysokości.  

Radny zadał następne pytanie , bo chciałby zweryfikować informacje, te dane nie są objęte żadną 

tajemnicą.  Wynagrodzenie Skarbnik jest jawne i nagrody są również jawne. Zapytał czy otrzymała 

nagrodę w wysokości 19-20 tyś zł. ? 

Skarbnik odpowiedziała., że nie otrzymała nigdy takiej nagrody i w takiej wysokości.  

Więcej głosów w dyskusji nie było.  

 Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy Białośliwie na rok 2025 wraz z przyjętymi  

i przegłosowanymi poprawkami. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

 NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

Uchwała Nr IX.50.2024 w sprawie budżetu Gminy Białośliwie na rok 2025 wraz z przyjętymi  

i przegłosowanymi poprawkami. została podjęta jednogłośnie.  

Przewodniczący wręczył kwiaty Pani Skarbnik. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

12. Uchwała w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Białośliwie na lata 2024-2034. 

 Projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był 

przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 listopada 2024 r. i  11 

grudnia 2024 r. Odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. Nie było chętnych o zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Białośliwie na lata 2024-2034. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 

 Uchwała Nr IX.51.2024 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Białośliwie na lata 2024-

2034 została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

13. Uchwała w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy 

Białośliwie na lata 2025 – 2027". 

 Projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był 

przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 11 grudnia 2024 r. 

Odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy 

Białośliwie na lata 2025 – 2027". 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Wolny 
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 Uchwała Nr IX.52.2024 w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla 

Gminy Białośliwie na lata 2025 – 2027 została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

Zastępca Wójta pełniący funkcję Wójta Pan Michał Andrzejak odczytał sprawozdanie ze swojej 

działalności w okresie międzysesyjnym.  

Radny Pan Krzysztof Sonnnberg zapytał czy na rzec ENEA służebność jest płatna czy bezpłatna? 

Wójt odp. że oczywiście płatna.  

Radny Pan Mateusz Kabatek zapytał o spotkanie z Wojewodą, z jakiego klucza były informowane 

osoby o tym spotkaniu? 

Wójt odp., że Pani Wojewoda chciała spotkać się z kołami gospodyń wiejskich i z OSP. Niestety 

przez to, że zmieniali często terminy wizyt to w ostatniej chwili udało się potwierdzić kiedy 

rzeczywiście będą. Miał okazje porozmawiać z kołami gospodyń wiejskich i poprosił, aby swoją 

drogą też poinformowały wszystkie KGW z gminy, żeby w takim spotkaniu wziąć udział. Sołectwo 

Dębówko Nowe już informowało, że nie dadzą rady być na spotkaniu. Poprosili o spotkanie u  nich 

na miejscu. Udało mu się wygospodarować trochę czasu u Pani Wojewody, żeby móc się tam 

spotkać. Przy okazji OSP i KGW Dębówko Nowe. W tym samym czasie odbywały się zajęcia w 

klubie seniora, skorzystali z okazji i również wzięli w nim udział.  

Radny Pan Mateusz Kabatek zdał jeszcze pytanie odnośnie umowy bankowej na obsługę bankową, 

jaki jest koszt? Wójt odpowiedział, że 3,5 tyś miesięcznie. 

 

Sprawozdanie z działalności Wójta stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie z wykonania uchwał stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

15. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym 

Informacja została przesłana elektronicznie w materiałach sesyjnych. Przewodniczący odczytał 

swoje sprawozdanie z podejmowanych działań w okresie międzysesyjnym. Zapytał czy ktoś  
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z radnych chce złożyć krótką informację z podejmowanych przez siebie działań? Nie było chętnych 

do zabrania głosu.  

Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 16 do ni niniejszego protokołu. 

16. Wolne głosy i informacje. 

Radny Pan Mirosław Burzyński odniósł się do ostatniego wniosku, który złożył. Chodzi o temat 

mieszkań w gminie Białośliwie. Dostał odpowiedź odnośnie 14 mieszkań, ale  nie zostały 

wszystkie ujęte. 

Wniosek formalny: 

Radny Pan Mirosław Burzyński, Radny Pan Rafał Ryś: 

- Sporządzenie wykazu lokali mieszkalnych znajdujących się w budynku Szkoły Podstawowej oraz 

budynku Przedszkola Samorządowego w Białośliwiu wraz z podaniem metrażu w/w lokali oraz 

wysokość miesięcznego czynszu najmu. 

- Sporządzenie zestawienia zawierającego kwoty jakie winny wpływać do budżetu Gminy za rok 

2024 oraz jakie wpłynęły z  tytułu najmu w/w lokali.  

 

Pani Ilona Zwierzykowska zabrała głos. Powiedziała, że 7 października br. podjęła jedną  

z najtrudniejszych decyzji w swoim życiu. Nie było do tej pory okazji z uwagi na przyczyny 

osobiste spotkania się. Podziękowała za wybór na Wójta Gminy wszystkim mieszkańcom  

i przeprosić, że z uwagi na względy osobiste niestety nie mogła pełnić dłużej tej zaszczytnej 

funkcji. Radnym podziękowała również za współpracę mimo tak krótkiego okresu. Zawsze była 

oszczędna w słowach i uważa, że nic więcej nie trzeba mówić w tych okolicznościach. Było wiele 

spotkań, wiele rozmów, pewne okoliczności zostały wyjaśnione. Życzy dobrej współpracy z nowo 

wybranym włodarzem Gminy, aby działali dalej na rzecz dobra Gminy. Przeprowadziła też wiele 

rozmów z mieszkańcami Gminy Białośliwie. Informacje z tych rozmów przekazała osobie 

pełniącej funkcję Wójta i Panu Przewodniczącemu. Ma nadzieję, że nie zapomną o tych sugestiach. 

Dotyczy to między innymi drogi gminnej w Dębówku Starym, drogi dojazdowej, z której 

korzystają dzieci w momencie przejścia na autobus w miejscowości Nieżychowo. Dotarły do niej 

informacje, że wszystko jest na najlepszej drodze, żeby dokończyć prace w zakresie oddana do 

użytkowania budynku przedszkola w Nieżychowie. Decyzja jej rezygnacji była nagła, ale nie było 
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też odpowiedniej chwili, aby przygotować wszystkich na to. Gmina nie została bez władz, bo  

z mocy ustawy jej obowiązki przejął Zastępca Wójta Gminy Białośliwie.  

Sołtys Pan Jacek Jankowski podziękował Pani Ilonie i stwierdził, że nic wielkiego nie stało się. 

Szkoda, że odeszła i uważa, że Gmina sobie poradzi. Podziękował również Panu Michałowi, Pani 

Skarbnik, Radnym za przejęcie obowiązków, za budżet. Wynikły pewne nieścisłości odnośnie 

parku. Na sesji powinno być to jawnie mówione, ponieważ wyszło to niesmacznie. Uważa, że 

została podjęta dobra decyzja. Każdy Wójt pracuje dla Gminy jaki by nie był, są tylko małe 

niuanse. Jesteśmy przed wyborami, ludzie sami ocenią, wybiorą. Odnośnie zadań realizowanych 

głównie dot. dróg publicznych i kontroli tych zadań przez Wójta powinna zostać wszczęta 

inicjatywa kontroli projektanta, konsultacje z sołtysami czy radnymi. Sołtys nie musi być 

fachowcem od projektowania, ale swoje uwagi może wnieść. Ma uwagi do pewnej droga, która 

jest teraz robiona, rozmawiał na ten temat z firmą. Droga powinna być robiona równolegle do 

płotów i nie jest to wina firmy tylko uważa, że projektanta. Dlatego powinno się patrzeć na ręce, 

kontrolować projektantów. Jest to uwaga do tych władz i przyszłych, aby zwracali na takie sprawy 

uwagę. Były Wójt, władza skorzystali z Polskiego Ładu i jest to jak najbardziej na plus. Wiele 

inwestycji realizuje się. Uważa, że był to obowiązek każdej Gminy, żeby korzystać z takich 

projektów czy możliwości. Złożył wszystkim życzenia na Nowy Rok. Wspomniał o środkach 

COVID, bo były niedociągnięcia. Podziękował tym co się w to zaangażowali. Trzy koła 

przyczyniły się do tego, że zorganizowano te szczepienia. Nie robili tego dla zysku tylko dla celu, 

który był wyznaczony. Nagroda była na samym końcu. Była obietnica, która nie została spełniona, 

ale środki pójdą na inny cel gminny. Chodzi mu o to też, aby poszły na słuszny cel.  

Radny Pan Rafał Ryś w nawiązaniu do przedmówcy zapytał czy chodzi o drogę w Nieżychowie? 

Odp., że tak. Wygląda tak jakby projektant nie brał udziału w tej inwestycji.  

Wójt odniósł się do słów Sołtysa. Temat i kontrola odbyły się dogłębnie związane z pobraniem 

próbek kruszywa i związane z budową tej drogi. Potem usłyszeli, że to spisek i jest to specjalnie 

robione. Sam już nie wie czy kontrolować czy nie kontrolować. Uważa, że ta kontrola i badania 

powinny odbywać się. Jest to robione dla dobra Gminy. Podziękował za ostatnią sesję jako Wójt. 

Za współpracę, za merytoryczne rozmowy. Pani Skarbnik za przygotowanie budżetu, byłej Pani 

Wójt. Panom kandydującym w wyborach życzył powodzenia, niech wygra lepszy.  Apel do 

mieszkańców, żeby wykonali obywatelski obowiązek i poszli zagłosować.  
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Przewodniczący podziękował byłej Pani Wójt za 6-cio miesięczną współpracę.  

Radny Pan Krzysztof Sonnenberg złożył życzenia świąteczne w imieniu wszystkich radnych. Oby 

uchwalony budżet został w 100% zrealizowany zgodnie z zatwierdzonym planem finansowym, ale 

i też z jak najwyższą jakością.  

Radny Pan Rafał Ryś życzył zdrowia radnemu Panu Ryszardowi Wolnemu.  

Sołtys Dworzakowa Pan Dariusz Pszeniczny wspomniał w temacie dróg. Nadal próbuje i dalej 

będzie dążyć w temacie drogi powiatowej. Deszcze i pierwsze przymrozki pokazały efekt 

przepływania wody przez drogę. Ma nadzieję, że ten problem zostanie wyjaśniony. Auta nie są  

w stanie wyhamować, jedzie się jak po tafli na lodowisku. Rów, który został tam wykopany jest 

obecnie zasypany, leży na nim kruszywo. Miał być zrobiony od początku do końca. Nie po to 

zostało sfrezowane drzewo, żeby teraz tego nie wykorzystać i zrobić przejście dalej, aby 

odprowadzić tą wodę. Jeśli nie potrafią tego zrobić, to niech rozejrzą się za czymś innym. Może 

dojść do jakiegoś nieszczęścia. Poprosił, aby ta sprawa została rozpatrzona przez wysoką radę  

i pokierowana dalej. Niech odpowiednie władze zajmą się tym. Doszły go również pogłoski, że 

jest podwyżka wody i ścieków. Zapytał kiedy zostanie ogłoszona? Z tego co wie to ma być to 15%. 

Dlaczego ludzie mają się dopiero zdziwić po otrzymaniu rachunku. Jest okres przedświąteczny, ale 

jest to bardzo istotna informacja dla mieszkańców. Poruszył jeszcze jedną kwestię – przy otwarciu 

posiedzenia Pan Przewodniczący sprawdził kworum, jest 13 osób. Do wystąpienia Pani Skarbnik, 

który przedkładała cały budżet pojawił się 14 radny, a nie zostało to odznaczone. W jaki sposób to 

wygląda? 

Przewodniczący powiedział, że te zarzuty są absurdalne. Jeśli radny zaloguje się do sieci to jest 

odnotowane, że kworum wynosi 14 radnych wobec tego nie rozumie niechęci Sołtysa. Więcej nie 

komentował, niech mieszkańcy sami wystawią ocenę.  

Sołtys odpowiedział, że o takich kwestiach powinien Przewodniczący mówić. Ktoś kto ogląda 

sesje nie wie kto usiadł na to miejsce. Jego zdaniem to nie jest bezzasadne. Jest sołtysem od kilku 

lat. Na innych sesjach inni Przewodniczący zawsze w trakcie, gdy przychodził następny radny 

zgłaszał ten fakt. 

Radny Pan Janusz Betański odpowiedział, że rozmawiał dziś z pracownikiem i ta informacja  

o podwyżce została w dniu dzisiejszym ogłoszona.  
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Wójt powiedział, że jest to ta kwestia która była poruszona przy zmianach budżetowych. 

Spodziewali się mniejszych wpływów do budżetu z uwagi na późniejsze otrzymanie informacji  

i zgody. Pismo wpłynęło 3 grudnia.  

 

17. Zakończenie obrad. 

  Przewodniczący zakomunikował, że porządek obrad został w całości wyczerpany. Podziękował 

wszystkim za udział i zamknął IX sesję Rady Gminy Białośliwie. 

 

                                                                                                     Przewodniczący 

                                                                                                 Rady Gminy Białośliwie 

                                                                                                     Dawid Tatera 

  

Sporządziła: Agnieszka Maternowska 


